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مارک ویلموتس که با سروصدای زیادی جانشین کارلوس 

کـی روش شـد بعـد از تنهـا 40 روز کار در ایـران و دریافـت 

مبلغـی قابـل توجـه بـه کارش پایـان داد آن هـم درحالی که 

ایـن فرصـت را داشـتیم تا باز هـم مقتدرانه به مرحله بعدی 

رقابت هـای مقدماتـی جام جهانـی صعـود کنیـم ولـی مرد 

بلژیکی کار را نیمه کاره و در شرایطی ناامید کننده رها کرد 

و بـرای همیشـه از ایـران رفـت و جالـب اینکـه حـالا در فیفا 

نیز طرح دعوی و کل هفت میلیون یورو قراردادش را برای 

سه سال مطالبه کرده است. همچنین در ادعای عجیبی 

درخصـوص رفتـار فدراسـیون فوتبال ایران به نوعی از لفظ 

کلاهبـرداری اسـتفاده کـرده و این طـور مدعـی شـده کـه 

آنچـه در بروکسـل بلژیـک توافـق شـد بـا آنچـه در قـرارداد 

در تهـران آورده شـده در تناقـض بـوده اسـت. بـه بهانـه 

اتفاقـات اخیـر و ادعاهـای عجیـب ویلموتـس بـا مسـئول 

حقوقـی فدراسـیون فوتبـال در پرونـده سـرمربی سـابق 

تیـم ملـی صحبـت کردیـم کـه ضمـن توضیحـات کامـل 

در ایـن زمینـه درخصـوص سـایر پرونده هـای بین المللـی 

بـاز مربـوط بـه فوتبـال ایـران در فیفـا نیـز نکاتـی را مطـرح 

کـرد. گفت وگـوی »فرهیختـگان« بـا رضـا شـاه منصوری را 

در ادامـه می خوانیـد.

درمورد پرونده ویلموتس اخبار و شـایعات زیادی به گوش 

می رسد.

بـا توجـه بـه اینکـه طبیعـت پرونده هـای حقوقـی به خصـوص 

در بحـث بین الملـل محرمانـه به شـمار مـی رود، بنابرایـن بنای 

فدراسـیون فوتبـال بـر ایـن بـود کـه اجـازه دهیـم ایـن پرونـده 

در کمـال آرامـش پیگیـری شـود چراکـه پیروز شـدن در پرونده 

به مراتـب مهم تـر از اخبـار و حواشـی محسـوب می شـود. در 

ایـن خصـوص از روز اول دفاعیـه و لوایـح خـود را تنظیـم کردیم 

و در ادامـه یـک دعـوای تقابلـی هـم پیش آمد و در پاسـخ اعلام 

کردیـم نه تنهـا شـما طلبکار نیسـتید بلکـه از آنجایی که وجهی 

کـه مـا بـه شـما پرداخـت کردیم اقسـاط مربوط به آینـده بوده و 

شـما تـرک کار کرده ایـد بایـد آن را بـه ما برگردانیـد. بعد از چند 

مرحلـه پاسـخگویی وکلای طرفیـن بـا یکدیگـر، درحـال حاضر 

رونـد دفاعیـات و محتویـات کار بـه اتمـام رسـیده و منتظریم تا 

مشـخص شـود رکـن قضایـی فیفـا چه تمهیـدی می اندیشـد و 

چه دسـتوری خواهد داد. ممکن اسـت که انشـای رای کرده و 

شـاید بخواهنـد تحقیقـات را ادامـه دهند و حتـی در موارد نادر 

امکان دارد که در جلسه ای طرفین را احضار کرده تا دفاعیات 

خـود را شـفاها مطـرح کننـد و درنهایـت رای را صـادر کند.

این طـور مطـرح شـده کـه ویلموتـس در فیفـا بـه جـرم 

کلاهبـرداری از فدراسـیون فوتبـال ایـران شـکایت کـرده 

اسـت. ایـن صحـت دارد؟

حتـی بیـان و طـرح ایـن موضـوع هـم شـرم آور اسـت. ممکـن 

اسـت به کار فدراسـیون فوتبال یک سـری نقدها مطرح شـود 

امـا ادعـای چنیـن مسـائلی بی شـرمانه اسـت چـون او بـرای 

تنهـا ۴۰ روز کار کـردن دو میلیـون یـورو از فدراسـیون فوتبـال 

پـول گرفتـه  اسـت و در ادامـه کارش را رهـا کـرده و رفته اسـت و 

فکر می کنم کار شـرم آور را او انجام داده اسـت، نه فدراسـیون 

فوتبـال ایـران. بـه ضرس قاطع می گویم که فدراسـیون فوتبال 

بـه تمـام تعهداتـش در پرونـده ویلموتـس به طـور کامل و جامع 

عمـل کـرده، امـا اینکـه چـه خـودش و یـا وکلایـش بخواهنـد با 

چنیـن ادبیاتـی صحبـت کرده و حرف بزنند، توهین به سـاحت 

مـردم ایـران اسـت. اگـر ایـن پرونـده حقوقـی اسـت بایـد از آن 

به صـورت حقوقـی دفـاع کـرده و الفـاظ حقوقـی بـه کار بـرد و 

درنهایـت هـم حکـم قضایـی فیفـا بـه آن رسـیدگی می کنـد، 

امـا ایـن مسـائل را بـا هـدف تشـویش اذهـان عمومـی منتشـر 

می کننـد و می خواهنـد به نوعی فرار رو به جلو داشـته باشـند.

حتی گفته می شـود ویلموتس در دفاعیات خود این طور 

آورده کـه قـرارداد امضاشـده در تهـران چیـزی نبـود کـه 

طرفیـن در بروکسـل بـر سـر آن توافـق کرده باشـند.

به هیـچ عنـوان چنیـن چیـزی نیسـت و در لوایـح دفاعـی او 

چنیـن چیـزی وجـود نداشـت، اتفاقـا قـرارداد در اختیـار خـود 

ویلموتـس قرارگرفتـه تـا نظـرش را بدهـد و اصـلا چنیـن چیزی 

مطـرح نیسـت.

ویلموتـس مدعـی شـده کـه به خاطـر اینکـه بـه زبـان 

انگلیسـی تسـلط نـدارد و قـرارداد را در تهـران نخواهـد 

خوانـد بنـد ۳ مـاه حقـوق بـرای فسـخ قـرارداد بعـدا در این 

قـرارداد گنجانـده شـده اسـت و ادعـا کـرده کـه ایـن اقدام 

فدراسـیون خلاف قوانین بین المللی اسـت و باید غرامت 

کامـل را پرداخـت کنـد.

همسـر ویلموتـس کامـلا یـک فـرد حقوقـی به شـمار مـی رود، 

ضمن اینکه او از وکلای اروپایی مطرح استفاده کرده و به زبان 

انگلیسـی هـم مسـلط اسـت و فکـر می کنم در عصـر دیجیتال 

کـه عصـر انتقـال سـریع داده ها و اطلاعات اسـت قراردادی که 

قـرار اسـت بـا مبلـغ ۷ میلیـون یـورو امضا شـود قطعـا چندین و 

چنـد روز توسـط همسـر و وکلایشـان مـورد بررسـی قـرار گرفتـه 

و سـپس امضـا شـده اسـت. در پاسـخ بـه ایـن موضـوع اتفاقـا 

بنـده جـواب متقنـی دارم امـا به واسـطه محرمانه بـودن پرونده 

فعـلا دسـت نگـه می دارم تا ان شـاءالله در فرصـت مقتضی و به 

امیـد خـدا بعـد از پیـروزی در پرونده تمامـی ابعاد و جزئیات آن 

و الطافـی کـه آقـای ویلموتـس نسـبت بـه فوتبال و مـردم ایران 

داشـته اسـت را قطعا خدمت مردم ایران اطلاع رسـانی خواهم 

کـرد. اینهـا همـه فرارهـای رو بـه جلـو اسـت تا تشـویش اذهان 

عمومـی ایجـاد کننـد و بخواهند خودشـان را خیلـی مظلوم در 

ارکان قضایـی فیفـا جلـوه دهند.

به نظـر شـما ویلموتـس بـا جایی قـرارداد امضـا نمی کند که 

پولـش را به صـورت کامـل دریافت کند؟

بایـد بـه ایـن مسـاله توجه شـود کـه ویلموتس اخراج نشـد بلکه 

تـرک کار کـرد. او در اول نوامبـر ۲۰۱۹ خـودش قـراردادش را 

یک طرفـه فسـخ کـرد و از ایـران رفت.

در آخریـن صحبت هایـی کـه داشـتید خیلـی امیدوارانـه 

گفتـه بودیـد بـه پیـروزی در ایـن پرونـده فکـر می کنیـد. 

هنـوز هـم بـر سـر حـرف خـود هسـتید؟

بلـه، همچنـان بـر ایـن باور هسـتم که این پرونـده و غرامت حق 

مـردم ایـران اسـت و مـا بایـد هـر تلاشـی کـه می توانیـم انجـام 

دهیـم تـا ایـن پـول از جیـب بیت المال هـدر نرود. بنـده عمیقا 

بـه ایـن موضـوع خوش بیـن هسـتم امیـدوارم خـدا کمک مـان 

کنـد تا ایـن اتفـاق بیفتد.

اگر لازم می دانید درمورد آقای دلشـات، وکیل سوئیسـی 

پرونـده هـم یـک صحبتی داشـته باشـید. در این خصوص 

هـم حـرف و حدیث زیاد اسـت.

اتفاقـا خدمـت آقـای نبـی، دبیرکل محتـرم فدراسـیون فوتبال و 

حتـی خدمـت آقای علی نژاد درخصـوص این پرونده عرض کردم 

که حسب تشخیص آن زمان در فدراسیون فوتبال اصرار داشتند 

کـه یـک وکیـل سوئیسـی در کنار من و علی ملیح زاده که ایشـان 

یکی از وکلای خوب حوزه فوتبال و فارغ التحصیل رشـته حقوق 

فوتبال از یکی از دانشـگاه های معتبر اسپانیاسـت، باشـد. من 

درمـورد پرونده هـای تراکتورسـازی یـا اسـتقلال نمی دانـم چـه 

اتفاقـی افتـاده اسـت امـا ایـن وکیل سوئیسـی را از زمانـی که در 

باشـگاه های مختلـف بـودم می شـناختم همان زمانی کـه او کار 

وکالـت نمی کـرد و نایب رئیـس دپارتمـان حقوقـی فیفـا بـود. او 

وکیـل شـهیری در عرصـه فوتبـال به شـمار مـی رود. اتفاقـا مـا بـا 

وکلای مطـرح دیگـری هم مذاکراتی داشـتیم اما تـوان پرداخت 

حق الوکاله های سـنگین را نداشـتیم و دلشـات هم آدم کوچکی 

نیسـت و آدم قـوی بـود کـه در آن برهـه بعـد از بررسـی هایی کـه 

انجـام دادیـم بـه ایـن نتیجه رسـیدیم که از وی اسـتفاده کنیم.

امـا از لفـظ وکیـل بازنـده درخصـوص ایـن وکیل سوئیسـی 

اسـتفاده می شـود!

وقتـی شـما می گوییـد بازنده یعنی تمامـی ارکان پرونده ازجمله 

مـن و همکارانـم را هـم بازنـده می دانیـد! خیـر این طـور نیسـت. 

اگـر هـم منظورتـان مباحـث حقوقـی پرونده های تراکتورسـازی 

هسـتند کـه در صلاحیـت مـن نیسـت کـه بخواهـم درمـورد آن 

صحبـت کنـم، اما اگر درخصوص پرونده ویلموتس و فدراسـیون 

فوتبـال بخواهـم صحبت کنم این وکیل سوئیسـی صرفا در کنار 

ماسـت. برای اولین بار این نکته را عرض می کنم که مسـئولیت 

دفـاع از پرونـده مـارک ویلموتـس برعهده من اسـت و ایشـان ابدا 

به تنهایـی نمی تواننـد و نـه ما اجازه می دهیم که بخواهد کاری را 

انجام دهند. او نمی تواند مسـتقلا دفاع کند و یا حتی به صورت 

مستقل نامه ای را ارسال کنند و یا مستقلا در جلسه فیفا حاضر 

شـود و مذاکراتـی داشـته باشـد. درواقـع او عضـو حقوقی تیمی 

اسـت کـه بنـده انتخـاب کـردم. او ۹ سـال نایب رئیـس دپارتمان 

حقوقی فیفا بوده و در این بین بنده مسـئول دفاع از فدراسـیون 

فوتبال ایران در پرونده سـرمربی سـابق تیم ملی هسـتم.

پیشروی پرونده چگونه است؟

بسـیار خـوب جلـو مـی رود. اتفاقا جا دارد از زحمـات همکارانم 

به خصـوص آقـای ملیـح زاده تشـکر کنـم کـه به نظـرم در ایـن 

پرونـده بـار اصلی ماجرا و زحمات ایشـان آن طـور که باید دیده 

نشـده و همه حواشـی و حواس به سـمت وکیل سوئیسـی رفته، 

امـا حقیقـت ماجرا این اسـت که دوسـتان دیگـری هم روی این 

پرونـده درحال تلاش هسـتند.

دلشـات بـه علـی خطیـر، معاون سـابق باشـگاه اسـتقلال 

منتسـب شـده و گفتـه شـده او ایـن وکیـل سوئیسـی را بـه 

فدراسـیون فوتبـال معرفـی کرده اسـت.

اصـلا درخصـوص ایـن موضوعات اظهارنظـر نمی کنم. به نظرم 

مـلاک تصمیم گیـری حـال افـراد اسـت! آن زمـان کـه ایـن 

اتفاقات مطرح شـد هیچ کدام از این حواشـی  وجود نداشـت و 

هیچ کـدام از ایـن بگیـر و ببند هـا هم نبود. اگر آقای دلشـات را 

انتخـاب کردیـم براسـاس آن زمـان و شـرایط آن زمان این اتفاق 

افتـاد و مطمئـن باشـید اگـر ایـن حواشـی و موضوعـات در آن 

زمـان وجـود داشـت سـرمان درد نمی کـرد کـه بخواهیـم دچار 

دردسـر شـویم. اتفاقـا قـرار بـود و قـرار هسـت کـه حامـی پـول 

مـردم و منافـع مـردم ایـران باشـیم و بتوانیـم حقـوق بیت المال 

را بگیریم.

یعنی وکیل سوئیسی را خطیر معرفی نکرده است؟

او را از قبـل می شـناختم و علاوه بـر خطیـر خیلـی از دوسـتان 

حقوقـی دیگـر هـم او را معرفـی کـرده بودنـد و این طـور نبـود 

کـه بگوییـم صرفـا علـی خطیـر او را معرفـی کرده اسـت. ضمن 

اینکـه در تشـکیلات فدراسـیون فوتبـال خطیر کاره ای نیسـت 

کـه نظـری در مـورد ایـن ماجـرا بدهـد. بـا ایـن حـال قطعـا این 

قـول را از طریـق رسـانه شـما می دهـم تـا زمانـی که مـن در این 

پرونـده باشـم و از دسـتم بربیاید شـک نکنید کـه محال ممکن 

اسـت هیچ چگونه احتمال تبانی زدوبند یا فسـاد در درون این 

پرونـده پیـش بیایـد. اتفاقـا مـا را به این پرونده کشـاندند تا این 

اتفاقـات نیفتـد و شـما شـک نکنیـد در پرونـده ویلموتـس ایـن 

اتفاقـات نخواهـد افتاد.

درمورد پرونده کی روش هم خبر دارید؟

پرونـده ایـن مربـی هم با محکومیـت پرداخت ۲۰۰ هزار دلاری 

از سـوی فدراسـیون ایـران همـراه و مقـرر شـده تـا پرونـده در 

دادگاه عالـی ورزش مـورد بازنگـری   و تجدیـد نظرخواهـی قـرار 

گیرد. البته من متولی این پرونده نیسـتم اما از لحاظ حقوقی 

به نظـر مـن ایـن شـرط بـا توجه بـه اسـتعلام فدراسـیون فوتبال 

از کنفدراسـیون فوتبـال آسـیا درخصـوص مقـام سـومی جـام 

ملت هـا محقـق نشـده طبیعتـا نباید پرداختی هـم صورت گیرد 

مگـر اینکـه در قـرارداد طـور دیگری ذکر و تصریح شـده باشـد، 

امـا علی القاعـده این طـور به نظـر می رسـد کـه وقتـی در ارکان 

قضایـی فیفـا رای صـادر می شـود بسـیار دشـوار اسـت کـه 

بخواهیـد آن را در دادگاه عالـی ورزش نقـض کنیـد.

درخصـوص شـرایط پرونـده شـکایت بازیکنـان و مربیـان 

خارجـی از اسـتقلال و پرسـپولیس چقـدر در جریـان امور 

هسـتید؟ به نظـر می رسـد کسـر امتیـاز و یا جرایـم دیگر از 

سـوی فیفـا بـرای آنها جدی اسـت. مثـلا در پرونده برانکو.

به صـورت کلـی وقتـی فیفـا رای را صادر می کنـد و آن رای مورد 

توجـه قـرار نگرفتـه و پولـی پرداخـت نمی شـود، پرونـده جهـت 

اعمـال تنبیهـات انضباطـی بـه کمیتـه انضباطـی فیفـا ارجـاع 

داده می شـود که آن هم ممکن اسـت از کسـر امتیاز تا سـقوط 

بـه لیـگ پایین تـر و یـا بسـته شـدن پنجره هـای نقل وانتقالاتی 

را در پـی داشـته باشـد. بـا ایـن اوصـاف به نظر من پرسـپولیس 

صددرصـد در پرونـده برانکـو محکـوم می شـود. البتـه بعیـد 

اسـت تنبیهـی درخصـوص سـقوط بـه لیـگ پایین تـر درنظـر 

گرفته شـود چون پرسـپولیس از تیم های خاص ایران به شـمار 

رفتـه و هـواداران زیـادی دارد و فکر می کنم ممکن اسـت کسـر 

امتیـاز جدی باشـد.
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»فرهیختگان« گزارش می دهد؛ پرداخت طلب بازیکنان و شهرخودرو در اولویت پرسپولیس

پول برسد هم برانکو نمی گیرد!

پرسپولیسـی ها بعـد از حـدود ۲ مـاه کلنجـار رفتـن بـا شـرکت های مختلـف 

و فسـخ قـرارداد بـا آتیه داده پـرداز بـرای انتخـاب یـک کارگـزار جدیـد و بهبـود 

شـرایط مالـی بـرای حـل مشـکلات مالی جـاری در این باشـگاه، با هماهنگی 

وزارت ورزش و توافـق بـر سـر بندهـای جدید قرارداد، بار دیگر با ژسـت پیروزی 

مقابـل دوربین هـای عکاسـان و خبرنـگاران قـرار گرفتنـد و بـا آتیه داده پـرداز 

قرارداد جدیدی را به امضا رسـاندند؛ قراردادی که به نظر می رسـد اگر طرفین 

بـر بندهـای آن تاکیـد داشـته باشـند و بـه آن عمـل کننـد، بتوانـد در آینده ای 

نزدیک قرمزپوشان تهرانی را از شر بدهی های ریز و درشت به نفرات داخلی و 

خارجی خلاص و خیال هواداران این تیم را هم از بابت حفظ نفرات تاثیرگذار 

تیم شـان راحـت کند.

حالا این سوال مطرح شده که چه زمانی قرار است بدهی به برانکو و دستیارانش 

پرداخت شـــود تا این مربی محبوب بعد از حدود یک ســـال دوندگی بتواند به 

حق الزحمه خود برسد و خیال سرخ ها را از این بابت راحت کند.

سرنوشتاعتراضبهحکمفیفاچهمیشود؟

ظاهرا بعد از مدت ها تاخیر، چند روز قبل تفسیر حکم محکومیت پرسپولیس 

در پرونده های برانکو و دســـتیارانش به باشگاه رسیده و آنها از تاریخ ابلاغ این 

حکم ۲۱ روز فرصت دارند اعتراض خود را به دادگاه CAS  ببرند. اما بعد از اینکه 

مشخص شد پرسپولیســـی ها در طول یک سال ۱۱۰ میلیارد درآمد از طریق 

کارگزار کســـب خواهند کرد، این سوال به وجود می آید که چرا باید هزینه ای 

اضافه برای اعتراض به این حکم انجام شود و چه بهتر که بعد از اولین پرداختی 

این پرونده در فیفا مختومه شود تا هم سرخ ها بیش از این شرمنده مربی موفق 

خود نباشند و هم خیال هواداران از بابت مشکلات احتمالی آینده راحت شود.

در این خصوص با مهدی خواجه وند، معاون حقوقی باشـــگاه پرســـپولیس 

دقایقی کوتاه صحبت کردیم. او درخصوص آینده اعتراض به این پرونده ها به 

»فرهیختگان« گفت: »اول از همه خدا را شکر می کنم که وضع پرسپولیس از 

لحاظ اسپانسرینگ مشخص شد و با برنامه ریزی بهتر می توانیم مشکلات موجود 

را اداره کنیم. اما درخصوص پرونده برانکو و دستیاران شان باید عرض کنم که 

بنده به عنوان یک عضو حقوقـــی و به دلیل ماهیت کاری ام باید روند قانونی 

پرونده ها را دنبال کنم و به همیـــن دلیل درحال جمع آوری مدارک و تکمیل 

اعتراض برای ارسال به فیفا هستیم.« با توجه به اینکه پرسپولیس توانسته منابع 

مالی مناسب را جهت پرداخت بدهی هایش فراهم کند، شاید اعتراض به این 

پرونده ها هزینه های اضافه تری بر دوش باشگاه بگذارد. معاون حقوقی باشگاه 

پرســـپولیس در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »تا امروز دستورالعمل یا 

رویکرد جدیدی درخصوص پرونده های جاری در فیفا اتخاذ نشده و این یعنی 

ما باید مثل گذشته کارها را پیش ببریم و به محض اینکه تصمیم جدیدی گرفته 

شود، قطعا می توانیم راه را تغییر بدهیم.«

قسطاولبهبرانکونمیرسد

آن طور که از توافقات حاصل بین کارگزار برند پرســـپولیس و باشـــگاه شنیده 

می شود، سرخ ها تا پایان خرداد مبلغ 35 میلیارد تومان دریافت خواهند کرد که 

البته این پول طی سه قسط به حساب پرسپولیسی ها واریز خواهد شد و اولین 

دریافتی باشگاه تا چند روز آینده صورت می گیرد، اما با توجه به اینکه احتمال 

شروع تمرینات تا چند روز آینده وجود دارد و بازیکنان تهدید کرده اند که اگر 

دریافتی شان به ۷5 درصد نرسد تمرین نمی کنند، اولین هدف رسول پناه واریز 

طلب بازیکنان به حساب شان و همچنین پرداخت بدهی رضایتنامه گل محمدی 

به شهرخودرو است و رسیدگی به پرونده های فیفا در اولویت دوم قرار دارد.

ظاهرا در این شرایط مدیران پرسپولیس به خواجه وند اعلام کرده اند که همچنان 

پرونده های شکایت را در فیفا مدیریت کند تا آنها زمان کافی را برای تهیه پول 

این بدهی ها داشته باشند.

مذاکرهرودرروباپروفسوراینبارباجیبپُر!

اما شـــنیده ها از باشگاه پرسپولیس حاکی است بعد از اعتراض به حکم فیفا 

درخصوص پرونده های برانکو و دستیارانش قصد دارد هرطور شده با شخص 

برانکو پای میز مذاکره بنشـــیند که البته برای اینکه پروفسور را متقاعد به این 

کار کند، کار سختی را پیش رو خواهد داشت. 

ظاهرا رسول پناه و رغبتی طی روزهای آتی قصد دارند یک نماینده برای مذاکره 

با برانکو انتخاب کنند تا آنها برانکو را متقاعد کنند برای رسیدن به یک تفاهم 

جدید پای میز مذاکره بنشیند. البته این بار با دفعات قبلی یک تفاوت بزرگ 

دارد و آن این است که سرخ ها این دفعه با جیب پر به دیدار پروفسور می روند 

و ایـــن می توانـــد او را متقاعد کند که برای یک توافـــق جدید مذاکراتش را با 

پرسپولیسی ها از سر گیرد.


